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REVISTA PRESEI 
 

 Eugen Teodorovici: Se lucrează la un nou cadru fiscal, aplicat din 2019 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi seară, că în cadrul Ministerului are loc o analiză 
comparativă pe Codul Fiscal şi pe Codul de Procedură Fiscală în vederea aplicării unui noi cadru fiscal de la 1 
ianuarie 2019. 
"Colegii mei lucrează la această analiză comparativă cu tot ce e Codul Fiscal, Codul de Procedură Fiscală, se ia 
articol cu articol, dacă e vreo propunere de făcut şi care sunt argumentele. Lucrăm foarte mult şi deschis cu tot ce 
înseamnă mediul economic, am invitat structurile asociative, de la Comisia din Parlament de Buget-Finanţe ale 
ambelor Camere, pentru ca la final de an să avem un proiect de lege şi pe un Cod Fiscal şi pe Procedură Fiscală", a 
declarat ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovoci. 
În toamnă, ulterior analizei Ministerului de Finanţe, vor fi prezentate o serie de concluzii, urmând ca de la 1 
ianuarie 2019 să fie aplicat noul cadru fiscal. 
"De la 1 ianuarie 2019 trebuie să rămână aşa cum ele se fac", a mai precizat ministrul de Finanţe, adăugând: "Au 
fost multe modificări ale Codului Fiscal şi să asezăm aceste modificări într-o formă consolidată ca să se ştie despre 
ce se discută când vine vorba despre zona fiscală". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laura Codruţa Kovesi ar putea afla miercuri decizia procurorilor CSM privind o acţiune disciplinară deschisă de 
Inspecţia Judiciară 
Fosta şefă a DNA, Laura Codruţa Kovesi, ar putea afla miercuri decizia procurorilor CSM în cazul acţiunii 
disciplinare deschise de Inspecţia Judiciară pe numele acesteia, după ce a fost cercetată pentru refuzul de a se 
prezenta la comisia parlamentară. 
Inspecţia Judiciară a exercitat, în luna aprilie, o acţiune disciplinară faţă de Laura Codruţa Kovesi, referitor la 
refuzul de a se prezenta în faţa Comisiei speciale de anchetă a Parlamentului. Raportul Inspecţiei a fost transmis 
Secţiei pentru Procurori a CSM. 
„Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru manifestări care aduc atingere onoarei profesionale şi prestigiului 
justiţiei săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării atribuţiilor de serviciu şi nerespectarea deciziilor Curţii 
Constituţionale, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. a) şi ş) din Legea nr. 303/2004. În motivarea acţiunii s-
a reţinut că procurorul şef al DNA a încălcat dispoziţiile explicite ale Deciziei Curţii Constituţionale nr. 611 din 03 
noiembrie 2017 prin refuzul de a se prezenta în faţa Parlamentului României - Comisia specială de anchetă a 
Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea aspectelor ce ţin de organizarea alegerilor din anul 2009 şi de 
rezultatul scrutinului prezidenţial şi de a furniza informaţiile solicitate sau de a pune la dispoziţie celelalte 
documente sau mijloace de probă deţinute, utile activităţii comisiei”, a transmis Inspecţia Judiciară, la acea 
vreme, printr-un comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Restricţii pentru procurorii care pleacă de la DNA şi DIICOT. Fără detaşări sau delegări 
Procurorii care îşi încheie activitatea la DIICOT sau DNA vor fi nevoiţi, potrivit noii legi privind organizarea 
judiciară, să revină la parchetul de unde provind, fără a mai putea ajunge „la alt parchet unde are dreptul să 
funcţioneze potrivit legii”, aşa cum era până acum. 
Una din modificările semnificative aduse legii privind organizarea judiciară se referă la activitatea procurorilor din 
cadrul DIICOT şi DNA. În primul rând, criteriile de accedere în cele două structuri s-au schimbat. Astfel, în legea 
veche, procurorii încadraţi în Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism erau 
numiţi prin ordinul procurorului-şef al Direcţiei, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii. În noua lege, avizul 
trebuie să vină de la Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii. La fel este şi în cazul revocării 
din funcţie. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Totodată, în forma anterioară, alineatul 3 al articolului 79 prevedea că "Pentru a fi numiţi în cadrul Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism procurorii trebuie să aibă o bună pregătire 
profesională, o conduită morală ireproşabilă, o vechime de cel puţin 6 ani în funcţia de procuror sau judecător şi 
să fi fost declaraţi admişi în urma interviului organizat de comisia constituită în acest scop". 
Potrivit noilor prevederi, promulgate de preşedintele Klaus Iohannis, "Pentru a fi numiţi în cadrul Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, procurorii trebuie să nu fi fost sancţionaţi 
disciplinar, să aibă o bună pregătire profesională, o conduită morală ireproşabilă, o vechime de cel puţin 8 ani în 
funcţia de procuror sau judecător şi să fi fost declaraţi admişi în urma interviului organizat de comisia constituită 
în acest scop". 
Modificarea alineatului 3 aduce o condiţie în plus pentru ca un procuror să fie numit în cadrul Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, respectiv să nu fi fost sancţionat disciplinar. De 
asemenea, acest procuror trebuie să aibă o vechime de cel puţin 8 ani în funcţia de procuror sau judecător, spre 
deosebire de vechea reglementare care prevedea o vechime de cel puţin 6 ani. 
O altă prevedere importantă este cea care le interzice procurorilor să revină, odată ce şi-au încheiat activitatea la 
DNA sau DIICOT, la alt parchet în afara celui de unde provin. 
Astfel, în forma anterioară a legii 304/2004 privind organizarea judiciară, alineatul 10 prevedea că "La data 
încetării activităţii în cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
procurorul revine la parchetul de unde provine sau la alt parchet unde are dreptul să funcţioneze potrivit legii". 
În forma actuală a legii, alineatul este modificat: "La data încetării activităţii în cadrul Direcţiei de Investigare a 
Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, procurorul revine la parchetul de unde provine". 
Astfel, prin modificările aduse alineatelor 10 şi 11, s-a stabilit că, la data încetării activităţii în cadrul DIICOT, 
procurorul va reveni la parchetul de unde provine, fără a mai exista posibilitea de a ajunge „la alt parchet unde 
are dreptul să funcţioneze potrivit legii”. 
Schimbarea este regăsită şi la nivelul DNA. 
Modificările aduse Legii 304 din 2004 au fost contestate de reprezentanţii Opoziţiei, atât USR cât şi PNL sesizând 
Curtea Constituţională pe prevederile proiectului de lege, dar şi de către preşedintele Klaus Iohannis, care a atacat 
legea de două ori la CCR. 
Şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a contestat la Curtea Constituţională modificările aduse legii privind 
organizarea judiciară, prevederile fiind criticate dur şi de către procurorul general Augustin Lazăr, care s-a declarat 
nemulţumit, printre altele, de înfiinţarea Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie. 
Curtea Constituţională a respins sesizările pe proiectul de lege, acesta fiind promulgat săptămâna trecută de către 
preşedintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inspecţia Judiciară, reacţie dură la declaraţiile şefei ÎCCJ, Cristina Tarcea: Inspectorii nu pun presiune pe 
judecători pentru motivări 
Inspecţia Judiciară a precizat, într-un răspuns pentru MEDIAFAX privind declaraţia preşedintei instanţei supreme 
potrivit căreia IJ ar fi efectuat presiuni asupra instanţelor când a cerut redactarea motivărilor, că acest lucru este 
inacceptabil, mai ales pentru că întârzierile au cauze obiective. 
„Printre scopurile activităţii Inspecţiei Judiciare este şi acela al îmbunătăţirii performanţei organizaţionale a 
instanţelor şi parchetelor şi al aplicării unitare a normelor procedurale, prin formularea de propuneri adecvate, pe 
baza datelor rezultate din verificările efectuate şi furnizarea unor informaţii obiective instituţiilor implicate în 
gestionarea sistemului judiciar. În aceste circumstanţe, începând cu anul 2013, ca urmare a consultării titularilor 
acţiunii disciplinare, Inspecţia Judiciară a efectuat an de an monitorizarea, la nivel naţional, privind situaţia 
hotărârilor judecătoreşti pentru care a fost depăşit termenul legal de redactare”, a subliniat, la solicitarea 
MEDIAFAX, purtătorul de cuvânt al Inspecţiei Judiciare, Alin Bogdan Alexandru. 
De asemenea, sursa citată a mai subliniat că verificările pe care Inspecţia Judiciară le efectuează nu impun 
obligaţii şi termene de îndeplinire a acestora. 
„În cadrul verificărilor pe care le efectuează, Inspecţia Judiciară se rezumă la a constata situaţii de fapt fără să 
impună, în niciun caz, obligaţii şi termene de îndeplinire a acestora. Ca atare, nu se susţine afirmaţia potrivit 
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căreia ar exista posibilitatea ca inspectorii judiciari, prin verificările în materia respectării termenului legal de 
redactare a hotărârilor judecătoreşti, să pună presiune pe judecători, o astfel de retorică fiind inacceptabilă din 
punctul de vedere al Inspecţiei Judiciare. În cvasitotalitatea cazurilor, întârzierile în redactarea hotărârilor 
judecătoreşti au cauze obiective, volumul ridicat de activitate al instanţelor şi gradul mare de complexitate a 
cauzelor fiind dominante”, mai spune reprezentantul Inspecţiei Judiciare. 
Şefa instanţei supreme a dat ca un al doilea argument pentru solicitarea către judecătorii din subordine să 
redacteze motivările restante până la data de 1 septembrie faptul că şi Inspecţia Judiciară a cerut tuturor 
instanţelor din ţară, inclusiv Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, să prezinte situaţia hotărârilor restante. 
"Să înţeleg de aici că Inspecţia Judiciară a făcut presiuni asupra judecătorilor? Exact acelaşi lucru l-am făcut şi eu", 
a completat Tarcea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea, despre protocolul cu SRI de când era ministru: Eu doar am semnat revizuirea 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că protocolul secret încheiat între SRI şi Ministerul Dezvoltării, de pe 
vremea când era ministru, vizează securitatea cibernetică, un astfel de document fiind încheiat cu toate 
ministerele. 
"În primul rând este vorba de un protocol care se referă la cyber security şi anume la protecţia datelor pe care le 
utilizează Ministerul Dezvoltării Regionale şi instituţiile din subordine, protecţia acestor date faţă de atacurile 
cibernetice. Şi nu vorbim de atacuri din partea unor posibili hacker, ci şi a unor entităţi străine. E un tip de 
protocol care s-a încheiat, din câte ştiu eu, cu toate ministerele. El a fost încheiat înaintea mea, eu doar am 
semnat revizuirea, dar asta nu înseamnă că nu sunt de acord cu ce s-a făcut înaintea mea. N-are niciun fel de 
legătură cu toate minciunile spuse. Nu se poate compara cu protocoale secrete semnate între SRI şi structură din 
Justiţie, care sunt întocmite sau încheiate într-un mod ilegal şi neconstituţional. Tipul acesta de protocoale între 
SRI şi instituţii publice sunt necesare, dar de aici şi până la a spune că am colaborat cu statul paralel? Şi se vede 
colaborarea mea cu statul paralel. O simt cu fiecare termen la judecată", a afirmat, liderul PSD, Liviu Dragnea, la 
Parlament. 
Acesta a precizat că a vrut să vorbească public despre acest protocol, însă a fost sfătuit să nu o facă deoarece fiind 
secret de serviciu ar fi putut fi "luat la întrebări" şi acuzat de înaltă trădare. 
"Este secret, este un secret de serviciu. Eu am vrut să vorbesc despre el (protocolul – n.r.) acum multe luni de zile, 
dar fiind vorba despre mine am fost sfătuit să nu amintesc nici măcar despre titlul acestui protocol, pentru că fiind 
secret de serviciu, mă putea chema cineva la întrebări, iar cine ştie ce mai dădeam informaţii unor puteri străine, 
şi eram şi eu, din nou, acuzat de înaltă trădare", a explicat Dragnea. 
Întrebat dacă este singurul protocol de acest fel pe care l-aţi semnat în calitate de ministru, Liviu Dragnea a 
răspuns: "Da, din câte îmi aduc eu aminte". 
Liderul PSD a adăugat că ar fi indicat ca premierul să facă o analiză legată de toate protocoalele încheiate între 
instituţii şi SRI şi că ar fi bine ca Serviciul Român de Informaţii să desecretizeze toate protocoalele pe securitate 
cibernetică, "ca să se termine cu legendele acestea". 
"Din câte ştiu eu, sunt peste 100 şi ceva de protocoale semnate cu SRI de către ministere şi alte instituţii. Eu cred 
că doamna premier ar trebuie să facă o analiză serioasă şi să vadă care protocoale de genul acesta nu sunt fireşti 
şi nu sunt legale. Din câte ştiu eu s-a cerut la toate instituţiile şi se va cere SRI să fie de acord cu desecretizarea. 
Cred că ar fi bine să desecretizeze SRI protocoalele pe cyber security ca să se termine cu legendele acestea",a 
conchis Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Judecătorul din dosarul "Colectiv" se pensionează în data de 3 septembrie. Următorul termen, programat 
pentru 10 septembrie 
Plenul CSM a aprobat, marţi, cu unanimitate, cererea de pensionare depusă de Valeriu Mihail Terceanu, 
judecătorul din dosarul Colectiv, acesta urmând a se retrage din activitate cu data de 3 septembrie. 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a admis, marţi, cererea de pensionare a procurorului DNA Cameluş 
Păduraru, care-şi va înceta activitatea începând cu data de 17 septembrie 2018. 
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Cameluş Păduraru este, în prezent, procuror-şef adjunct al Secţiei Judiciare Penale a Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie. Membrii Consiliului Superior al Magistraturii i-a aprobat, în plenul de marţi, cererea de pensionare. 
Procurorul Păduraru a instrumentat mai multe dosare importante, care au fost judecate la Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie. 
În condiţiile în care cererea de pensionare a judecătorului a fost aprobată cu unanimitate de către plenul 
Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), dosarul va fi preluat de un alt magistrat care, cel mai probabil, va fi 
nevoit să reia toate procedurile făcute până acum de Valeriu Mihail Terceanu. 
Mihail Valeriu Terceanu este fostul soţ al judecătoarei Geanina Terceanu, cea care a fost condamnată, la începutul 
acestui an, pentru luare de mită în dosarul Transferurilor.  Geanina Terceanu a fost condamnată la şapte ani cu 
executare de instanţa supremă. 
Întrebată, marţi, ce se întâmplă cu dosarul Colectiv în condiţiile în care judecătorul se pensionează, preşedintele 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Cristina Tarcea, a declarat că este de competenţa instanţei respective să ia 
decizia. 
Următorul termen în dosar, care se judecă la Tribunalul Bucureşti, a fost fixat pentru data de 10 septembrie. 
Anterior surse din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii au declarat, pentru MEDIAFAX, că plenul CSM a 
aprobat, marţi, cererea de pensionare depusă de Valeriu Mihail Terceanu, care este judecător în dosarul Colectiv, 
aflat pe rolul Tribunalului Bucureşti. 
În acest caz, procesul ar putea fi reluat de la zero, potrivit normelor în vigoare. 
Reprezentanţii victimelor din incendiul Colectiv au acuzat de nenumărate ori tergiversarea dosarului. 
Eugen Iancu, preşedintele Asociaţiei Colectiv, a declarat că, până la sfârşitul acestui an nu se va mai întâmpla 
nimic în procesul „Colectiv”, după ce judecătorului Valentin Terceanu i s-a aprobat pensionarea. 
„Ce mi se pare anormal este fapul că există pericolul ca acest dosar să se reia de la zero. Iar aici avem o mare 
problemă, pentru că mai sunt trei luni şi se fac trei ani de la această tragedie, iar procesul stă pe loc. Am stat doi 
ani şi jumătate ca să înceapă procesul, care are două înfăţişări pe fond, iar acum a apărut această lovitură, mai 
ales că în septembrie trebuia să fie următoarea înfăţişare”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Eugenu Iancu, 
preşedintele Asociaţiei Colectiv GTG 3010 şi părintele unui tânăr decedat după incendiul de la Colectiv. 
Preşedintele Asociaţiei Colectiv este de părere ce se doreşte tergiversarea procesului, iar ancheta decurge foarte 
greu. 
„Din punctul meu de vedere s-a dorit mereu întârzierea acestui dosar, şi se doreşte în continuare. De doi ani de zile 
avem o plângere penală cu privire la ce s-a întâmplat după incendiu, cu problemele din spitale, iar aici ancheta 
merge extrem de greu. De ce trebuia să ne batem cu pumnii în piept că putem face faţă în ţară în ceea ce priveşte 
răniţii?”, conchide Iancu. 
Procurorii de la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ) au trimis în judecată dosarul 
Colectiv încă de pe 28 aprilie 2016. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, turneu de trei zile în Balcanii de Vest. Întâlniri cu oficiali din Muntenegru şi Macedonia 
Premierul Viorica Dăncilă va efectua o vizită oficială, în intervalul 25-27 iulie în Balcanii de Vest, unde va avea o 
serie de întâlniri cu oficiali din Muntegru şi Macedonia, în vederea transmiterii unui mesaj de susţinere a 
României pentru aderarea la UE a celor două state, anunţă Guvernul. 
Discuţiile prim-ministrul Dăncilă cu oficialii străini se va axa pe „pe reconfirmarea relaţiilor bilaterale apropiate, 
fundamentate pe susţinerea pentru aderarea la UE şi pe asigurarea stabilităţii, securităţii regionale şi vor fi 
explorate căile de continuare a dezvoltării bunelor relaţii bilaterale cu aceste două ţări, cu accent pe consolidarea 
cooperării economice”, potrivit comunicatului de presă al Guvernului remis MEDIAFAX. 
De asemenea va fi analizată situaţia de securitae regională, în logica unui parteneriat, în contextul „invitaţiei 
recente primite de Macedonia de aderare la NATO, precum şi de statutul recent de stat aliat al Muntenegrului”, 
potrivit sursei citate. 
„Un obiectiv major va fi reprezentat de agenda europeană a celor două state, având în vedere importanţa pe care 
ţara noastră o va acorda regiunii Balcanilor de Vest pe perioada mandatului de Preşedinţie a Consiliului Uniunii 
Europene în primul semestru 2019”, mai arată Executivul român. 
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Premierul Viorica Dăncilă va avea întrevederi la Podgorica cu omologul muntenegrean, Duško Marković, cu 
preşedintele Milo Djukanović şi cu preşedintele Parlamentului, Ivan Brajović. 
„Va fi analizată situaţia relaţiei bilaterale, stadiul negocierilor de aderare la UE ale Muntenegrului şi posibilităţile 
de sprijin din partea României, precum şi cooperarea în cadrul NATO”, conform sursei citate. 
Şeful Executivului român va avea o serie de întrevederi, la Skopje, Macedonia, cu premierul Zoran Zaev, cu 
preşedintele Gjorge Ivanov şi cu preşedintele Parlamentului, Talat Xhaferi. În cadrul discuţiilor, „vor fi examinate 
oportunităţile de dezvoltare a relaţiei bilaterale şi va fi analizat stadiul parcursului european şi euro-atlantic al 
Republica Macedonia”, mai precizează Guvernul României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul a adoptat, marţi, un memorandum pentru reducerea timpilor de aşteptare la vamă 
Executivul a adoptat, marţi, un memorandum care prevede măsuri pentru îmbunătăţirea activităţii în punctele de 
trecere a frontierei, în sensul reducerii timpilor de aşteptare la vamă, dar şi pentru sporirea gradului de securitate. 
„Memorandumul a fost elaborat la iniţiativa Ministerului Afacerilor Interne şi stabileşte o serie de activităţi pe 
termen scurt şi lung pentru mai multe instituţii, Ministerul Afacerilor Interne, Ministerul Transporturilor, 
Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice, Ministerul Fondurilor Europene, Ministerul Finanţelor 
Publice şi Ministerul Afacerilor Externe, pornind de la analiza principalilor factori care generează creşterea 
timpilor de aşteptare în punctele de trecere a frontierei”, arată Ministerul Afacerilor Interne (MAI), într-un 
comunicat remis MEDIAFAX. 
Prin memorandumul adoptat, marţi, în Guvern se stabilesc responsabilităţi, pentru fiecare instituţie în parte, 
implicată în activitatea de la frontieră. 
„Memorandumul stabileşte responsabilităţi pentru fiecare instituţie şi un calendar cu termene clare pentru 
punerea în aplicare a măsurilor de eficientizare a activităţi şi capacităţii de control. Una dintre măsurile stabilite 
prin memorandum este preluarea, în administrare, de către Ministerul Transporturilor şi în concesionarea 
C.N.A.I.R., a infrastructurii rutiere (inclusiv amenajări rutiere, parcări, bretele de acces) aferentă tuturor punctelor 
de trecere a frontierei rutiere pentru a putea realiza investiţiile necesare modernizării punctelor. Primele puncte 
preluate vor fi Petea, Borş, Giurgiu, Vama Veche. (...) De asemenea, vor fi desfăşurate activităţi pentru: alocarea 
de fonduri, dacă este cazul, în vederea realizării de investiţii pentru amenajarea/modernizarea/dezvoltarea 
capacităţii de control în punctele de trecere a frontierei (naval, feroviar, rutier, aeroportuar); alocarea de fonduri 
financiare necesare suplimentării numărului de angajaţi ai Poliţiei de Frontieră. şi ai A.N.A.F., în punctele de 
trecere ale frontierei; iniţierea demersurilor bilaterale pe lângă statele vecine, pentru identificarea soluţiilor de 
fluidizare a traficului pe sensul de ieşire din România.”, potrivit sursei citate. 
Documentul aprobat de Guvern, în şedinţa de marţi, precizează şi care sunt cauzele care produc aşteptarea 
îndelungată la punctele de trecere vamală. 
„Principalii factori identificaţi sunt: infrastructură rutieră neadecvată pentru valorile de trafic anuale, atât pentru 
marfă, cât şi pentru călători; subdimensionarea capacităţii de control din punctele de trecere a frontierei, în 
comparaţie cu nivelul traficului de pasageri şi de mijloace de transport; numărul limitat de poliţişti alocat de către 
Poliţia Ungară, respectiv Poliţia de Frontieră Bulgară; introducerea de măsuri unilaterale de către statele vecine 
privind verificarea suplimentară a mijloacelor de transport marfă”, mai precizează MAI în documentul de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea, despre ordonanţa off-shore: Ce s-a adoptat în lege trebuie să fie pus limpede şi clar 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a afirmat, că trebuie reglementată legea privind exploatarea gazelor în Marea 
Neagră foarte limpede, printr-o ordonanţă a Guvernului, în sensul unei prevederi care să stabilească o formulă de 
calcul "pentru deducerile pentru impozitul pe veniturile suplimentare". 
"Ceea ce s-a adoptat în lege trebuie să fie pus limpede, pus clar şi fără echivoc şi în anexa care cuprinde formula 
de calcul pentru deducerile pentru impozitul pe veniturile suplimentare şi pentru deducerile din acest impozit. Şi 
anume este vorba de valoarea investiţiilor despre care se vorbeşte în lege că este firesc să se deducă investiţiile, 
dar nu este foarte bine clarificat în lege. Şi nu se deduc toate investiţiile o dată, ci într-o perioadă de timp, în aşa 
fel încât statul român să primească bani, dar, în acelaşi timp, şi companiile care investesc să poată să se menţină 
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deasupra costurilor. Ideea e că noi avem nevoie de acele gaze, avem nevoie ca cineva să le scoată, dar cei care le 
scot să nu lucreze în pierdere şi să aibă şi nivelul de cash flow firesc şi necesar. Asta va trebui să cuprindă 
ordonanţa", a declarat liderul PSD, Liviu Dragnea, marţi la Parlament. 
Acesta a adăugat că a vorbit deja cu premierul Viorica Dăncilă şi cu ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, 
urmând să mai existe o discuţie pe această temă cu ministrul Energiei, Anton Anton, Teodorovici şi ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader. 
"În schimb, urmăresc să întărească ceea ce s-a stabilit şi anume acea cotă de 50% pentru producţia de gaze,care 
să fie comercializată pe piaţa din România, să nu se schimbe şi de asemenea, prevederile pentru domeniu specific 
din offshore, pentru a fi o stabilitate şi o predictibilitate pentru cei care au investit deja, pentru cei care urmează 
să investească şi pentru cei care vor veni pentru celelalte perimetre care vor fi disponibile în Marea Neagră", a 
completat preşedintele social-democrat. 
Liviu Dragnea a adăugat că speră ca investitorii să nu plece din cauza noilor reglementări privind legea off-shore. 
"Noi sperăm să nu plece. În acelaşi timp, nici nu putem rămâne în partea din stânga sau din dreapta, una dintre 
limitele generate de legea plecată de la Guvern şi trecută de Senat, în care statul român nu încasa aproape nimic 
şi în România nu rămânea niciun metru cub de gaze pentru că toate mergeau pe contracte bilaterale", a explicat 
Dragnea. 
Preşedintele PSD a subliniat că ordonanţa nu va include o modificare a planului de taxare. 
"Acolo rămân acele cote, doar să se definească fără echivoc valoarea investiţiilor şi modul cum se deduc aceste 
investiţii pentru că erau abordări neclare", a conchis Dragnea. 
Liderul social-democrat, Liviu Dragnea, a anunţat, duminică seară, că se poartă discuţii pentru o posibilă 
ordonanţă de Guvern pentru legea off-shore, el precizând că prevederile actului normativ nu sunt bine definite în 
anexe şi nu sunt clare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunţă referendum pentru modificarea Constituţiei 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că referendumul pentru modificarea Constituţiei, în sensul redefinirii 
familiei, ar putea fi organizat pe 30 septembrie sau în prima duminică a lui octombrie. 
"Am discutat şi cu colegii, şi la începutul lunii septembrie, în prima săptămână trebuie să fie votul în Senat pentru 
declanşarea referendumului, în prima săptămână a lunii septembrie trebuie să fie votul pentru declanşarea 
referendumului şi referendumul poate fi organizat fie pe 30 septembrie, fie în prima duminică din octombrie. 
Trebuie să prindem în buget, la rectificare referendumului. Nu e obligatoriu să fie duminică şi să fie doar o zi 
referendumul", a declarat, marţi, liderul PSD, Liviu Dragnea, la Parlament. 
Acesta a adăugat că speră ca în aceeaşi perioadă să fie încheiate dezbaterile cu reprezentanţii societăţii civile şi cu 
toate părţile implicate pentru a avea un proiect care să reglementeze parteneriatul civil. 
"Sper să se finalizeze discuţiile cu cei implicaţi în subiect, pentru ca la începutul lui septembrie să construim şi să se 
clarifice multe lucruri în parteneriatul civil. Susţin în continuare că trebuie să avem o astfel de lege. Nu am fost şi 
nu voi fi nicioată intolerant. Trebuie să clarificăm noţiunea de familie, dar şi parteneriatul civil pentru că orice 
român trebuie să aibă posibilitate să aibă opţiunea să trăiască cum vrea, fără să deranjeze pe altcineva", a 
adăugat liderul PSD. 
Întrebat dacă susţine posibilitatea dreptului de adopţie pentru cuplurile formate din persoane de acelaşi sex, 
Dragnea a răspuns: "Eu personal am o rezervă aici." 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea, replică pentru Iohannis: Nu modificăm legile justiției 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, crede că nu există niciun motiv pentru reluarea dezbaterilor pe legile justiției, așa 
cum a cerut președintele Klaus Iohannis. 
„Ținem cont de părerea președintelui Iohannis, dar nu avem ce să modificăm. Legea a fost votată, a fost 
dezbătută transparent, a fost atacată la Curtea Constituțională, a fost analizată de curte, a fost întoarsă, a trecut 
prin toate procedurile. Eu, personal, nu văd de ce ar trebui să reluăm o dezbarere sau un șir de modificări pe 
această lege. A fost promulgată și, ca orice lege, ar trebui să înceapă să fie pusă în aplicare, a spus Dragnea. 
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Întrebat în legătură cu raportul preliminar al Comisiei de la Veneția, care critica mai multe aspecte din pachetul de 
legi ale justiției, inclusiv secția specială pentru anchetarea magistraților, prevăzută în legea organizării judiciare, 
Dragnea a răspuns: „Curtea Constituțională nu numai că a declarat constituțională acea prevedere, ci a întărit și a 
spus că ea contribuie la întărirea gradului de independență al magistraților. Adică dacă ar fi anchetați de DNA ar 
zburda pe câmpii și dacă ar fi anchetați de acea secție... ”, a spus Dragnea. 
Președintele PSD vorbea despre legea organizării judiciare, promulgată de Klaus Iohannis săptămâna trecută. 
Șeful statului spunea atunci că nu a mai avut căi de atac și a fost obligat să promulge această lege, dar le-a cerut 
parlamentarilor să o „corecteze” în următoarea sesiune parlamentară. 
(Sursa: Digi 24) 
 

  Dragnea, către premierul Irlandei: România nu susţine plafonarea subvenţiilor către fermieri 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a afirmat că i-a transmis premierului Irlandei, Leo Varadkar, în 
cadrul discuţiilor de marţi la Parlament, că România nu susţine plafonarea subvenţiilor şi a plăţilor directe către 
fermieri, deoarece ar fi "o lovitură devastatoare pentru agricultură". 
"Am discutat, în ceea ce priveşte cadrul financiar multianual, despre un subiect în care România şi Irlanda pot fi cu 
poziţii divergente, şi anume politica agricolă comună. România nu susţine plafonarea subvenţiilor şi plafonarea 
plăţilor directe către fermierii români pentru că ar fi o lovitură devastatoare pentru agricultura românească. De-
abia de doi ani România a intrat pe un curs bun de dezvoltare a agriculturii şi de îmbunătăţire a raportului dintre 
import şi export de produse agroalimentare şi asta ar fi o lovitură foarte grea pentru fermierii români. Am explicat 
că poate fi o soluţie ca fiecare ţară să aplice opţional dacă se doreşte neapărat să existe această variantă a 
plafonării plăţilor directe şi am spus lucrul ăsta pentru că comisarul european pe agricultură este irlandez", a 
declarat marţi liderul PSD, Liviu Dragnea, la finalul discuţiei avute la Parlament cu premierul irlandez, Leo 
Varadkar. 
În schimb, acesta a precizat că i-a transmis oficialului irlandez că România nu respinge ideea ca măsura plafonării 
subvenţiilor în agricultură să fie una opţională. 
"N-am respins ideea ca această măsură, dacă va fi adoptată - pentru că sunt mai multe ţări care sunt împotrivă -, 
să poată să fie aplicată opţional. Am spus că poziţia noastră nu poate fi schimbată pentru că discutăm aici de o 
problemă de securitate alimentară a naţiunii şi nu mai putem accepta a doua defavorizare. Prima măsură care ne 
defavorizează este diferenţa între nivelul de subvenţie permisă pentru fermierii români, care este mai mic decât 
cel din Vest", a completat Dragnea. 
Liderul social-democrat a mai spus că a fost abordat şi subiectul Brexit şi că i-a transmis premierului Irlandei că 
speră ca acest proces să se finalizeze cu respectarea drepturilor şi obligaţiilor de ambele părţi. 
"Punctul nostru de vedere este că aceste negocieri trebuie să se finalizeze printr-un raport corect între drepturi şi 
obligaţii de ambele părţi. Marea Britanie a avut şi are în continuare contribuţii serioase la politica externă, la 
politica de apărare şi trebuie să colaborăm în continuare, dar trebuie să se respecte independenţa Uniunii 
Europene şi, de asemenea, foarte important este ca vocea negocierii din partea UE să fie una unică şi coerentă", a 
conchis Dragnea. 
Premierul Irlandei, Leo Varadkar a efectuat marţi o vizită la Bucureşti, unde a avut întâlniri şi cu preşedintele Klaus 
Iohannis la Palatul Cotroceni şi cu prim-ministrul Viorica Dăncilă la Guvern. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deciziile luate de Guvernul Dăncilă în şedinţa de marţi, 24 iulie 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința din 
24 iulie 2018: 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE privind unele măsuri pentru punerea în aplicare a Regulamentului (UE, EURATOM) 
nr.1141/2014 al Parlamentului European şi al Consiliului din 22 octombrie 2014 privind statutul şi finanţarea 
partidelor politice europene şi a fundaţiilor politice europene 
II. HOTĂRÂRI 
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1. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Anexei la Hotărârea Guvernului nr. 793/2016 pentru aprobarea 
Programului naţional de reabilitare a infrastructurii principale de irigaţii din România 
2. HOTĂRÂRE privind transmiterea unor bunuri imobile din domeniul public al statului şi din administrarea 
Direcţiei pentru Agricultură Judeţeană Bistriţa în administrarea Agenţiei Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare 
3. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 1472/2004 privind încadrarea Reprezentanţei Militare 
Permanente la O.S.C.E. din structura Misiunii Permanente a României pe lângă Organizaţiile Internaţionale, cu 
sediul la Viena, precum şi pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 1099/2002 privind înfiinţarea unui post în 
serviciul extern al Ministerului Apărării Naţionale, în structura Misiunii Permanente a României la ONU, cu sediul 
la New York 
4. HOTĂRÂRE privind reaprobarea obiectivului de investiţii "Lucrări pentru înlăturarea calamităţilor naturale 
produse în bazinul hidrografic Crişul Negru, judeţul Bihor" precum şi a caracteristicilor principale şi a indicatorilor 
tehnico-economici aferenţi acestuia 
5. HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar ale unor bunuri imobile aflate în domeniul public al 
statului şi în administrarea Administraţiei Naţionale "Apele Române" prin Administraţia Bazinală de Apă Prut-
Bârlad, instituţie publică aflată în coordonarea Ministerului Apelor şi Pădurilor, prevăzute în anexa nr. 12 la 
Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului, ca urmare a reevaluării 
6. HOTĂRÂRE pentru completarea anexei nr. 32 la Hotărârea Guvernului nr. 1347/2001 privind atestarea 
domeniului public al judeţului Bacău, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul Bacău 
7. HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Pianu, judeţul Alba 
8. HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a unui imobil-
teren aflat în administrarea Universităţii "Lucian Blaga" din Sibiu, instituţie aflată în coordonarea Ministerului 
Educaţiei Naţionale 
9. HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a unor bunuri 
mobile şi actualizarea anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea inventarului 
centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, ca urmare a corectării valorii unor bunuri mobile aflate în 
administrarea Ministerului Afacerilor Interne- Inspectoratul General de Aviaţie 
10.HOTĂRÂRE privind transmiterea unei părţi dintr-un imobil, din domeniul public al statului şi administrarea 
Ministerului Afacerilor Interne-Inspectoratul de Jandarmi Judeţean ''General de brigadă Anton Berlescu'' Bihor în 
domeniul public al municipiului Oradea şi pentru actualizarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 
pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
11.HOTĂRÂRE privind transmiterea unei părţi dintr-un imobil, din domeniul public al statului şi administrarea 
Ministerului Afacerilor Interne-Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Bihor, în domeniul public al municipiului 
Oradea şi pentru actualizarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea inventarului 
centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
12.HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Normelor financiare pentru activitatea sportivă aprobate prin 
Hotărârea Guvernului nr. 1447/2007 
13.HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr. 30 a Hotărârii Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului şi transmiterea unui imobil aflat în domeniul 
public al statului şi în administrarea Ministerului Tineretului şi Sportului - Direcţia Judeţeană pentru Sport şi 
Tineret Constanţa, în domeniul public al Municipiului Constanţa 
14.HOTĂRÂRE privind acordarea cetăţeniei române domnului "Okhlopkov Nikolai" 
15.HOTĂRÂRE privind acordarea cetăţeniei române domnului "Kapraev Zurab" 
16.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a unui bun imobil aflat în domeniul public al statului şi în 
administrarea Curţii de Conturi, ca urmare a reevaluării şi transmiterea unei părţi din acesta, în administrarea 
Serviciului de Telecomunicaţii Speciale 
17.HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar ale bunurilor imobile aparținând domeniului public al 
statului aflate în administrarea Ministerului Transporturilor şi în concesiunea Companiei Naţionale Administraţia 
Porturilor Dunării Maritime S.A. Galaţi, prevăzute în anexa nr. 16 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, ca urmare a reevaluării 
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18.HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a unui imobil 
aflat în administrarea Institutului Cultural Român 
19.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de intervenție la dispoziția Guvernului, prevăzut în bugetul 
de stat pe anul 2018, pentru unele unităţi administrativ-teritoriale afectate de calamități naturale 
20.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în 
bugetul de stat pe anul 2018, pentru municipiul Sibiu, judeţul Sibiu 
21.HOTĂRÂRE privind actualizarea datelor de identificare a unor imobile aparținând domeniului public al statului, 
transmiterea acestora din administrarea Ministerului Justiţiei, pentru Administraţia Naţională a Penitenciarelor, în 
administrarea Penitenciarului Focşani, precum şi pentru achiziţia unui studiu de fezabilitate destinat construirii 
unui penitenciar în comuna Unguriu, judeţul Buzău 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: "Măsuri pentru îmbunătățirea activității în punctele de trecere a frontierei şi/sau a 
calității acestora, în scopul reducerii timpilor de așteptare" 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi semnării Acordului între Guvernul României şi Guvernul 
Emiratelor Arabe Unite privind dobândirea, pe bază de reciprocitate, a dreptului de proprietate asupra terenurilor 
pentru buna funcţionare a misiunilor diplomatice şi oficiilor consulare 
3. MEMORANDUM cu tema: Estimările pentru anii 2018 şi 2019 cu privire la contribuția UE din fondurile 
europene structurale şi de investiţii şi fondul de ajutor european destinat celor mai defavorizate persoane 
IV. NOTE 
1. NOTĂ privind stadiul acțiunilor în constatarea neîndeplinirii obligațiilor declanşate de Comisia Europeană 
împotriva României 
V. INFORMĂRI 
1. INFORMARE referitoare la elaborarea ordonanțelor în temeiul Legii nr. 183/2018 privind abilitarea Guvernului 
de a emite ordonanțe 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 227/2015 privind 
Codul fiscal (Bp. 219/2018, L.431/2018) 
2. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 227/2015 privind 
Codul Fiscal (Bp. 234/2018) 
3. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 
230/2007 privind înființarea, organizarea și funcționarea asociațiilor de proprietari (Bp. 285/2018) 
4. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii Cadru 
nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice (Bp. 671/2017, Plx. 323/2018) 
5. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru respingerea Ordonanței de urgență a 
Guvernului nr. 76/2017 privind înființarea Societății Editura Didactică și Pedagogică - S.A. ca urmare a 
reorganizării Regiei Autonome „Editura Didactică și Pedagogică” prin transformare (Bp. 294/2018) 
6. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 
272/2004 privind protecția și promovarea drepturilor copilului, republicată (Bp. 283/2018) 
7. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii 
educaţiei naţionale nr. 1/2011 (Plx.368/2018) 
8. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă pentru completarea Ordonanței de urgenţă a 
Guvernului nr. 196/2005 privind Fondul de mediu (Bp.159/2018) 
9. Punct de vedere al Guvernului referitor la Propunerea legislativă privind modificarea şi completarea Legii nr. 51 
din 7 iunie 1995 privind organizarea şi exercitarea profesiei de avocat, republicată, publicată în Monitorul Oficial, 
Partea I, Nr. 98 din 7 februarie 2011, respectiv a dispozițiilor art. 62 alin. (1) (Bp. 228/2018) 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Decizie a Curții Constituționale privind vârsta de pensionare a femeilor 
Femeile au dreptul să aleagă dacă vor să se pensioneze la 63 sau la 65 de ani. Decizia a fost adoptată de către 
Curtea Constituțională a României și este obligatorie de marți. 
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La vârsta de 63 de ani, femeile ar trebui să poată opta dacă vor să continue raportul de muncă până la 65 de ani, 
când e vârsta de pensionare la bărbați, potrivit unei decizii recente a Curții Constituționale a României (CCR), 
apărută chiar azi în Monitorul Oficial, informează avocatnet.ro. 
Încetarea automată a raportului de muncă la 63 de ani ar însemna și o discriminare, și o îngrădire a dreptului la 
muncă pentru femei. Astfel, dacă salariata optează să continue munca până la 65 de ani, va putea să o facă în 
baza contractului deja existent, independent de voința angajatorului. 
(Sursa: avocetnet.ro) 
 

 Soarta Șantierului Naval 2 Mai, decisă de guvernul Dăncilă. Ministerul Economiei a preluat pachetul majoritar 
de acțiuni 
Preluarea de către Ministerul Economiei a pachetului majoritar de acţiuni la Şantierul Naval Mangalia reprezintă o 
"reuşită importantă" a statului român, a declarat, marţi, premierul Viorica Dăncilă. 
"Aş vrea să subliniez preluarea de către Ministerul Economiei a pachetului majoritar de acţiuni la Şantierul Naval 
Mangalia. Este o reuşită importantă a statului român pentru că permite control asupra unui obiectiv industrial de 
importanţă strategică la Marea Neagră. Pentru prima dată în ultimii 28 de ani, statul român a preluat controlul 
asupra unui obiectiv strategic industrial. 
Parteneriatul dintre Ministerul Economiei, prin Şantierul Naval 2 Mai, şi grupul olandez Damen va revitaliza 
activitatea şantierului şi va face posibil ca la Mangalia să se realizeze produse importante, nave cu valoare 
adăugată mare care produc un plus şi pentru economia locală şi pentru economia naţională şi care permit, de 
asemenea, integrarea pe orizontală a altor operatori economici din România", a afirmat prim-ministrul, în debutul 
şedinţei Guvernului. 
Ministerul Economiei a anunţat luni că a finalizat tranzacţia în urma căreia preia pachetul majoritar de 51% la 
şantierul DMHI Mangalia. 
Ministerul Economiei, prin şantierul Naval 2 Mai Mangalia SA, devine acţionar majoritar cu 51% din acţiuni, în 
timp ce partenerul olandez, Damen Shipyards Group, va deţine 49% şi va prelua controlul operaţional.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 ULTIMA ORĂ - România, ajutor de urgență pentru Grecia 
Ministrul Apărării, Mihai Fifor, a anunțat miercuri dimineață, la Digi24, că România va acorda un ajutor de urgență 
Greciei, punând la dispoziție două aeronave MApN autorităților elene. Decizia vine în urma incendiilor violente 
din Grecia, soldate cu cel puţin 74 de morţi şi 187 de răniţi. 
"Noi suntem pregătiţi în momentul de faţă să decolăm de pe Baza 90. Discutăm despre un avion specializat în 
stingere de incendii, este un avion Hercules pentru sprijin logistic, de 20 de militari, care deservesc aceste 
aeronave. Suntem aproape pe final cu aceste proceduri pe care trebuie să le îndeplinim. De asemenea, suntem în 
legătură directă cu colegii din Grecia, am avut o nouă discuţie în această dimineaţă cu ministrul Apărării elen, 
spunându-i că suntem pregătiţi să zburăm spre Grecia", a declarat Fifor, la Digi24.  
Ministrul Apărării a precizat că, deocamdată, acesta este sprijinul pe care România îl pune la dispoziţia Greciei.  
"În cazul în care e nevoie de mai mult, cu siguranţă, vom fi alături de colegii noştri eleni", a spus Fifor, menţionând 
că cei 20 de militari se vor ocupa de operarea celor două aeronave.  
El a arătat că miercuri dimineaţă a informat-o pe prim-ministrul Viorica Dăncilă despre această misiune. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Primăria Capitalei, rectificare de buget - O nouă alocare CONSISTENTĂ pentru Catedrala Mântuirii Neamului 
Bugetul Primăriei Capitalei pe anul acesta va fi rectificat, urmând să fie alocaţi alţi 10 milioane de lei (aproximativ 
2,3 milioane de euro) pentru lucrările de construcţie a Catedralei Mântuirii Neamului, potrivit unui proiect de 
hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB) care va avea loc 
săptămâna viitoare. Municipalitatea va mai aloca 42 de milioane de lei pentru consolidarea monumentelor 
istorice, aproape 6,3 milioane de lei pentru Administraţia Clădiri Rezidenţiale şi Administrative, pentru construirea 
de locuinţe sociale şi tineret şi peste 7,8 milioane de lei pentru Centrul Cultural Lumina, pentru diverse cheltuieli 
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cu chiria, salariile, materialele de birotică, dar şi maşini, echipamente şi mijloace de transport, printre care şi o 
maşină de spălat rufe în valoare de 7.000 de lei, informează news.ro. 
Potrivit proiectului de hotărâre privind rectificarea bugetară, Primăria Capitalei ar urma să aloce o nouă sumă de 
bani pentru lucrările de la Catedrala Mântuirii Neamului. Astfel, pe lângă cei 15 milioane de lei (în jur de 3 
milioane de euro) alocaţi deja în buget, vor mai fi daţi încă 10 milioane de lei (aproximativ 2,3 milioane de euro). 
În bugetul iniţial pe anul 2018 au fost alocaţi 45,5 milioane de lei către biserici. 
Prin rectificarea bugetară care va fi supusă votului consilierilor generali, Primăria Capitalei va acorda încă 18 
milioane de lei lăcaşelor de cult, ajungând la suma de 65,5 milioane de lei. Catedrala Mântuirii Neamului a primit 
şi anul trecut 20 de milioane de lei (4,5 milioane de euro) de la Primăria Capitalei şi 20 de milioane de lei de la 
Primăria Sectorului 1, la care s-au adăugat 5 milioane de lei (peste un milion de euro) de la Sectorul 5. 
Deşi au fost alocate fonduri consistente pentru construcţia edificiului, în primăvara acestui an inginerul şef Vasile 
Crăcăoanu spunea că nu mai sunt bani pentru continuarea lucrărilor. Catedrala Mântuirii Neamului este finalizată 
în proporţie de 80 la sută, iar Patriarhia Română vrea să o sfinţească la sfârşitul lunii noiembrie. 
De asemenea, municipalitatea va mai aloca 42 de milioane de lei pentru consolidarea monumentelor istorice şi un 
milion de lei pentru restaurarea Palatului Voievodal "Curtea Veche” (până la 7,7 milioane de lei). 
Încă aproape 9 milioane de lei vor fi alocaţi pentru Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale (ASSMB) pentru 
bunuri şi servicii şi 5 milioane de lei pentru diverse reparaţii. Potrivit proiectului de rectificare, se doreşte 
realizarea unei pagini web pentru Spitalul de Copii ŢVictor Gomoiu” şi a unui studiu de fezabilitate pentru 
achiziţionarea serviciilor de consultanţă şi analiză pentru informatizarea cabinetelor medicale şcolare şi 
universitare aflate în subordinea ASSMB. 
Se mai alocă, de asemenea, tot la ASSMB, aproape 4 milioane de lei pentru modernizarea, securizarea şi 
eficientizarea reţelelor şi sistemelor de distribuţie apă potabilă, încălzire şi alimentare din spitale şi aproape 11 
milioane de lei pentru reabilitarea blocului operator al Spitalului Clinic "Dr. I. Cantacuzino” (până la 23,4 milioane 
de lei). În acelaşi timp, se scad cu aproape 46 de milioane de lei cheltuielile pentru maşini, echipamente şi 
mijloace de transport, precum aparatele portabile de radiologie, defibrilatoare, ecografe, ecocardiografe, sistem 
endourologie joasă, sterilizatoare, monitoare pentru funcţiile vitale, lămpi scialitice, intrumentare, aparate de 
anestezie, turnuri de perfuzie, monitoare, mese pentru sălile de operaţie etc. 
Se retrag bani şi de la Poliţia Locală – 8 milioane de lei (până la 66,4 milioane de lei), de la Administraţia Lacuri, 
Parcuri şi Agrement – aproape 3 milioane de lei (rămânând cu 146 de milioane de lei) şi de la Administraţia 
Municipală pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic – peste 4,8 milioane de lei (până la 71,8 milioane de lei). 
În schimb, se alocă aproape 6,3 milioane de lei pentru Administraţia Clădiri Rezidenţiale şi Administrative, pentru 
construirea de locuinţe sociale şi tineret, peste 7,8 milioane de lei pentru Centrul Cultural Lumina, pentru diverse 
cheltuieli cu chiria, salariile, materialele de birotică, dar şi maşini, echipamente şi mijloace de transport. Astfel, 
banii alocaţi centrului vor fi folosiţi pentru achiziţionarea a două sisteme PC staţie grafică în valoare de 30.000 de 
lei fiecare, două laptopuri pentru editare video în valoare de 18.000 de lei fiecare, alte 11 laptopuri (77.000 de 
lei), trei computere (15.000 de lei), un Ipad de 8.000 de lei, două serevere de 11.000 de lei fiecare, o imprimantă 
multifuncţională pentru bilete de 7.000 de lei, o multifuncţională profesională de 24.000 de lei, opt imprimante 
(15.000 de lei), patru camere video profesionale (96.000 de lei), un aparat profesional cu două obiective de 
29.000 de lei şi patru televizoare (80.000) de lei. Centrul Lumina mai cere bani, printre altele, şi pentru o maşină 
profesională de spălat rufe de 7.000 de lei, o maşină, un aparat de sudură de 4.000 de lei, două DVD playere de 
4.000 de lei fiecare şi un sistem de supraveghere video de 10.000 de lei. 
Se mai alocă 2 milioane de lei pentru Centrul Clinic de Boli Reumatismale "Dr. Ion Stoia”, 4 milioane de lei pentru 
Spitalul Clinic Cantacuzino, pentru diverse echipamente medicale, 13 milioane de lei pentru Spitalul Foişor şi 1,4 
milioane de lei pentru Spitalul de copii „Victor Gomoiu”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sorina Pintea: În România există şase paturi care au condiţii de siguranţă reală pentru pacienţii arşi/ Ce spune 
ministrul Sănătăţii despre medicii care pleacă din ţară 
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În România există doar şase paturi care au condiţii de siguranţă reală pentru pacienţii arşi, a declarat ministrul 
Sănătăţii, Sorina Pintea, precizând că decizia de a-i transfera în Belgia pe cei doi răniţi în urma exploziei unui 
panou electric de la Complexul Energetic Oltenia a fost una bună. 
 “Numărul de paturi este limitat. Personalul nostru este instruit pentru a avea grijă de cei arşi, (...) dar locurile 
sunt limitate şi pacienţii trebuie să aibă condiţii securizate. Din acest punct de vedere numărul de paturi al 
României este limitat. Sunt şase paturi cu condiţii de siguranţă reală pentru pacienţii arşi. De aceea decizia de 
transferare în străinătate a acestor doi pacienţi a fost o decizie bună”, a declarat ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, 
la Antena3. 
Sorina Pintea a mai precizat că a existat o problemă de procedură, motiv pentru care transportarea pacienţilor nu 
a fost imediată. 
“A fost o problemă de procedură. Cei de la spitale au fost temători de a semna foaia de plecare, atunci într-un 
moment de neputinţă, am spus că îmi asum eu acest lucru. Toată lumea a realizat că trebuie să ne grăbim. Am 
trimis şi o adresă spitalului din Belgia, că au solicitat să fie cu semnătura ministrului Sănătăţii pentru partea de 
finanţare”, a mai precizat Sorina Pintea. 
Cei doi răniţi în urma exploziei unui panou electric de la Complexul Energetic Oltenia au fost transferaţi, luni, la un 
spital din Belgia. Transferul a fost efectuat cu un avion al MApN, iar pacienţii au fost supravegheaţi în timpul 
transportului de un echipaj SMURD, anunţă Ministerul Sănătăţii. 
După accidentul care a avut loc sâmbătă dimineaţa, cele două victime au fost transportate la Spitalul Clinic de 
Urgenţă Floreasca şi la Spitalul de Arşi din Capitală. Potrivit medicilor, unul dintre pacienţi are arsuri de gradul II şi 
III pe 70% din suprafaţa corpului, iar celălalt arsuri pe 35-40%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

  ANI: Director în Ministerul Economiei, în conflict de interese administrative 
Agenţia Naţională de Integritate a constatat încălcarea regimului juridic al conflictului de interese în materie 
administrativă de către Anca Mihaela Podrumaru director al Direcţiei Politici Industriale, Competitivitate şi 
Transport Energie din cadrul Ministerului Economiei. 
Potrivit unui comunicat al ANI, Anca Mihaela Podrumaru a semnat în calitate de director exemplarul al doilea al 
ordinului Ministrului Economiei din data de 14 aprilie 2017 prin care a fost desemnată manager de proiect în 
cadrul echipei de implementare a proiectului DaNuBioValNet. 
De asemenea, Podrumaru a semnat şi aprobat atât în calitate de angajat în proiect, cât şi de manager pontajul 
pentru activitatea sa în cadrul DaNuBioValNet, în lunile aprilie, mai şi iunie 2017. 
ANI susţine că Anca Mihaela Podrumaru a încălcat dispoziţiile art. 70 din Legea nr. 161/2003 potrivit căruia: "Prin 
conflict de interese se înţelege situaţia în care persoana ce exercită o demnitate publică sau o funcţie publică are 
un interes personal de natură patrimonială, care ar putea influenţa îndeplinirea cu obiectivitate a atribuţiilor care 
îi revin potrivit Constituţiei şi altor acte normative"; art. 71 din acelaşi act normativ potrivit căruia: "Principiile 
care stau la baza prevenirii conflictului de interese în exercitarea demnităţilor publice şi funcţiilor publice sunt: 
imparţialitate, integritate, transparenţa deciziei şi supremaţia interesului public" şi art. 79, alin. (1), lit. c) potrivit 
căruia: "Funcţionarul public este în conflict de interese dacă se află în una dintre următoarele situaţii: (...) c) 
interesele sale patrimoniale, ale soţului sau rudelor sale de gradul I pot influenţa deciziile pe care trebuie să le ia 
în exercitarea funcţiei publice". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Metrorex, despre uşile de protecţie de pe peroane la METROU: Au fost stabilite contacte cu două firme din UE 
Sistemele de montare a uşilor de protecţie la peron sunt complexe şi rare, iar până în acum au fost stabilite 
contacte cu două firme din Europa, care ar putea furniza României astfel de sisteme, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, directorul general Metrorex, Dumitru Şodolescu. 
„Referitor la montarea de uşi de protecţie la peron este important de înţeles că acestea nu pot fi doar nişte simple 
uşi, ci constituie un sistem complex, aplicat la acest moment, în cateva ţări din Europa”, a precizat pentru 
MEDIAFAX, Dumitru Şodolescu. 
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Potrivit directorului general Metrorex, sistemul de montare a paravanelor din sticlă incasabilă din staţiile de 
metrou „presupune construirea unor uşi robuste cu sistem de acţionare şi înzăvorâre acţionat la nivel centralizat 
pe câte o magistrală de metrou în strânsă corelaţie cu circulaţia trenurilor de călători şi cu sistemul de control a 
acestora, atât la nivelul poziţiei, cât şi în ceea ce priveşte acţionarea uşilor şi îndeplinirea condiţiilor de mers”. 
„De asemenea, nu trebuie neglijat modul în care pot fi soluţionate problemele care apar în situaţii de urgenţe 
tehnice sau medicale, ce presupun evacuarea călătorilor din tunel. Avand în vedere raritatea unor astfel de 
sisteme, până în prezent au fost stabilite contacte cu două firme din Europa care ar putea furniza astfel de 
sisteme”, precizează directorul general, la soliciarea MEDIAFAX.0:06 
La sfârşitul lunii decembrie 2017, fostul ministru al Transporturilor, Felix Stroe, declara că în trimestrul al doilea 
din 2018 vor fi montate sistemele de siguranţă a călătorilor de la metrou. 
„Am avut o discuţie foarte aplicată cu conducerea Metrorex şi am stabilit un plan de măsuri care să sporească 
siguranţa călătorilor. Căutăm o sursă de finanţare şi estimez că în trimestrul II 2018 vom monta noile sisteme”, 
spunea Felix Stroe, la şedinţa de audiere pentru adoptarea bugetului pe 2018, în cadrul Comisiilor reunite pentru 
buget-finanţe din Parlament. 
Un tânăr de 30 de ani a murit, luni seara, după ce a fost lovit de tren în staţia de metrou Nicolae Teclu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

Guvernul, lovitură DEVASTATOARE pentru șoferi: mașinile cu volan pe dreapta, INTERZISE 
Ministerul Transporturilor are în lucru un proiect de ordin al ministrului Transporturilor prin care va interzice 
omologarea mașinilor cu volan pe dreapta în România. 
După eliminarea taxei auto, tot mai mulți români au preferat mașinile cu volan pe dreapta, aduse din Marea 
Britanie. Acestea sunt mult mai ieftine decât cele cu volan pe stânga, dar și riscurile pentru ceilalți participanți la 
trafic sunt mai mari. 
Potrivit Registrului Auto Român, în ultimul an au fost înmatriculate peste 24.000 de astfel de autoturisme, 
informează Realitatea. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Iohannis: E riscant să ne pregătim pentru un "hard Brexit" nedorit de Marea Britanie, nici de UE 27 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că în opinia sa, este foarte riscant ca tările membre ale UE să se 
pregătească pentru scenariul unui Brexit dur, care nu este dorit nici de Marea Britanie şi nici de Uniunea 
Europeană. 
"Se discută despre posibililitatea unui hard Brexit, dar nimeni nu-şi doreşte aşa ceva. Probabilitatea unui hard 
Brexit e foarte mică, pentru că ar însemnat că aceste discuţii devin mai complicate. Noi nu ne dorim acest 
scenariu, dar hard Brexitul, Brexitul fără înţelegere nu e dorit nici de către Marea Britanie, nici de UE 27. Mi s-ar 
părea riscant să ne pregătim pentru un hard Brexit de pe cum, dacă nu ni-l dorim. Noi ne pregătim pentru discuţii 
aprofundate pentru că a găsi soluţii pentru evitarea unui hard Brexit. Nu cred că se va ajunge la un Brexit fără 
înţelegere", a afirmat preşedintele Klaus Iohannis, într-o declaraţie de presă comună cu premierul Irlandei, Leo 
Varadkar, la Palatul Cotroceni. 
La rândul său, premierul irlandez, Leo Varadkar, a precizat că există riscul real al unui Brexit dur, dar că este 
optimist în privinţa ajungerii la un acord în luna octombrie. 
"Cred că e un risc foarte real. Eu cred însă că putem ajunge să avem nişte acorduri. E o probabilitate foarte 
puternică să se ajungă la nişte acorduri în octombrie. Sunt multe lucruri care pot merge prost, dar negocierile ne 
dau un motiv în plus de a avea un acord , un tratat de ieşire", a afirmat Leo Varadkar, premierul Irlandei. 
Guvernul de la Londra negociază cu Bruxelles termenii ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană, programată în 
martie 2019, cât şi un eventual acord care să reglementeze relaţiile bilaterale post-Brexit. Marea Britanie ar vrea 
un tratat de liber-schimb cu UE, dar Bruxellesul condiţionează viitoarea relaţie de plata unor contribuţii bugetare 
şi de respectarea principiului liberei circulaţii a persoanelor, produselor, serviciilor şi capitalului. 
(Sursa: Mediafax) 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Donald Trump l-a nominalizat pe Adrian Zuckerman pentru postul de ambasador al Statelor Unite în România  
Preşedintele american Donald Trump l-a nominalizat miercuri pe Adrian Zuckerman, care a emigrat din România 
în SUA la vârsta de zece ani, pentru postul de ambasador al Statelor Unite la Bucureşti, se arată într-un comunicat 
publicat de Casa Abă. 
Potrivit comunicatului, Zuckerman a fost admis în baroul din New York în anul 1984, în prezent fiind partener al 
firmei internaţionale de avocatură Seyfarth Shaw LLP. 
Acesta are peste 30 de ani în reprezentarea unor companii de imobiliare multinaţionale, naţionale şi locale. De 
asemenea, Zuckerman a deţinut şi funcţia de judecător în cadrul Real Estate Board. 
Zuckerman este şi un membru al comisiei din cadrul Kids Corp., o organizaţie non-profit care ajută copiii 
defavorizaţ din Newark, New Jersey. 
Adrian Zuckerman a emigrat din România în Statele Unite la vârsta de zece ani, fiind fluent în limba română. 
Potrivit ABC News, procesul de nominanalizare şi confirmare a ambasadorilor SUA durează aproxmativ trei luni. 
Pentru confirmare în funcţia de ambasador, persoana nominalizată trebuie aprobată în Senatul Statelor Unite. 
La 11 iunie, ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a anunţat că înlocuirea ambasadorului SUA la Bucureşti, 
Hans Klemm, adăugând doar că persoana care îl va înlocui vorbeşte limba română. 
Hans Klemm a preluat funcţia de ambasador SUA în România în septembrie 2015. Anterior el a fost principal 
adjunct al asistentului secretarului de stat în cadrul Biroului de Resurse Umane şi în perioada iulie 2013-
decembrie 2014 a ocupat funcţiile de director general interimar al Serviciului Diplomatic şi director interimar de 
personal al Departamentului de Stat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană a clasat trei proceduri de infringement. România mai are 45 de directive UE netranspuse 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a declarat marţi că ţara noastră a transmis deja către Comisia 
Europeană informaţii despre stadiul implementării directivelor UE, în 13 cazuri, iar România mai are 45 de 
directive netranspuse. 
"Este o notă de care Guvernul a luat act în şedinţa de azi. E procedura normală. Această notă conţine informaţii 
deja cunoscute în spaţiul public. Practic ştim ce directive au fost implementate şi ce directive mai sunt de 
implementat. Comisia a clasat deja trei proceduri de infringement, iar pentru 13 proceduri de transpunere a 
directivelor europene, a fost notificată Comisia Europeană. Numărul este mai mic decât în anii trecuţi. Sunt 45 de 
directive UE netranspuse, din câte am înţeles, şi fiecare minister va lua măsurile necesare pentru a limita numărul 
acestora", a declarat Nelu Barbu, purtător de cuvânt al Guvernului, la finalul şedinţei de marţi a Executivului. 
Guvernul a adoptat, în şedinţa de marţi, o notă prin care Executivul a luat la cunoştinţă stadiul acţiunilor Comisiei 
Europene în ceea ce priveşte România, pentru neîndeplinirii obligaţiilor declanşate de CE împotriva ţării noastre. 
În luna iulie România face obiectul a 8 decizii ce privesc proceduri în curs referitoare la neîndeplinirea obligaţiilor 
de stat membru (infringement), informează reprezentanţa din România a Comisie Europene. Este vorba de 7 
scrisori de punere în întârziere privind: datele din registrul cu numele pasagerilor (Directiva PNR); condiţiile de 
intrare, şedere şi mobilitate pentru studenţii şi cercetătorii din ţări terţe; asigurările auto; recunoaşterea 
calificărilor profesionale; măsurile de protecţie a animalelor de laborator; securitatea cibernetică; emisiile de 
dioxid de sulf. 
Comisia Europeană a anunţat, săptămâna trecută, că trimite România, Grecia şi Irlanda în faţa Curţii de Justiţie a 
UE pentru că nu au pus în aplicare normele în materie de combatere a spălării banilor, se arată într-un comunicat 
pe site-ul instituţiei. Comisia a propus impunerea de către Curte a plăţii unei sume forfetare, precum şi a unor 
penalităţi zilnice până când cele trei ţări vor lua măsurile necesare. 
Ulterior anunţului, Ministerul Afacerilor Externe (MAE) a precizat, într-un comunicat de presă, că "este un act 
procedural standard" al Comisiei Europene şi că există un proiect pentru implementarea directivei în dezbatere la 
Senat. 
(Sursa: Mediafax) 
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